
 

 

 

ZPRÁVA O ČINNOSTI ČESKÉHO PARALYMPIJSKÉHO VÝBORU 

Období od října 2023 do prosince 2023 

 



 

 

1. Úvod 

Tato kvartální zpráva se zaměřuje na aktivity Českého paralympijského 
výboru ve čtvrtém čtvrtletí roku 2023. Činnost ČPV v něm již směřovala k 
paralympijským hrám v Paříži, proběhlo slavnostní podepsání přihlášky, 
odhalení volnočasové kolekce či příprava účasti českého týmu.  

2. Činnost Výkonného výboru a sekretariátu ČPV  

Předseda ČPV Zbyněk Sýkora v říjnu promluvil v Bratislavě na Konferenci 
SME SI ROVNÍ – SLOVENSKO BEZ BARIÉR 2030. Ve své řeči se zaměřil na to, 
v jakém stavu je v ČR restrukturalizace parasportu a jaká rizika a výhody s 
sebou nese. 
 

 
 

1. místopředseda ČPV Roman Suda se v říjnu v Portugalsku zúčastnil valné 
hromady World Boccia s volbou předsedy a pokladníka světové federace.  
 

   
 



 

 

Generální sekretář ČPV Miroslav Šperk v listopadu vystoupil na konferenci 
FOPTO 2023 (Federace ortopedických protetiků technických oborů) v Hradci 
Králové. Promluvil na téma Sport jako součást rehabilitace. 
 

  
 
30. listopadu byla na Pražském hradě slavnostně podepsána přihláška na 
olympijské a paralympijské hry v Paříži 2024. Jeden za všechny, všichni za 
Paříž! – motto, které bude české sportovce provázet na hrách v Paříži, se 
prolínalo také slavnostním aktem na Hradě. Právě tam prezident republiky 
Petr Pavel, předseda Českého olympijského výboru Jiří Kejval a také Zbyněk 
Sýkora, předseda Českého paralympijského výboru, stvrdili podpisem 
přihlášky k olympijským, respektive paralympijským hrám v Paříži. „Je nám 
opravdovou ctí tady dnes být. Společný podpis je podle mě správná cesta, 
protože sport je jenom jeden,” prohlásil předseda ČPV Zbyněk Sýkora. 
 

    
 
ČPV rozdělil milion korun pro historické medailisty paralympijských her 
(do roku 2012 včetně) jako poděkování za jejich výsledky. Prostředky vyjednal 
předseda Zbyněk Sýkora u Národní sportovní agentury a ČPV nadále se 
státem řeší možnost vytvoření renty pro medailisty z her. 
 



 

 

V prosinci přijal 1. místopředseda ČPV Roman Suda pozvání Polského 
paralympijského výboru na akci Guttmanny Awards 2023. Při příležitosti 
vyhlášení nejlepšího polského parasportovce a oslav 25. výročí založení 
tamního paralympijského výboru sdíleli vedoucí představitelé evropských 
paralympijských výborů své zkušenosti a plány na rozvoj parasportu 
v Evropě.  
 

  
 
V prosinci se generální sekretář Miroslav Šperk zúčastnil konference 
Psychologie sportu v praxi. Vystoupil s přednáškou nazvanou Diskuze o 
sportu jako psychoterapeutickém prostředku životní změny, v níž přiblížil 
svůj životní příběh a to, jak se vypořádat s obrovskou životní změnou.  

3. Sport a sportovci 

Sportovní úsek se zabýval finalizací čerpání rozpočtu, který měl za úkol 
podporu našich sportovců na nadcházejících paralympijských hrách. Mimo 
běžnou sportovní agendu jsou hlavní úkoly zaměřené na přípravy účasti 
české výpravy na paralympijských hrách v Paříži, k čemuž patří pravidelná 
jednání s organizačním výborem, Mezinárodním paralympijským výborem a 
komunikace s velvyslanectvím. 
 
V pondělí 16. října se zástupci sportovního úseku Roman Suda a Jana 
Kulířová setkali s ředitelem Armádního sportovního centra DUKLA, plk. 
Mgr. Pavlem Bencem, aby projednali možnosti spolupráce mezi ČPV a ASC 
Dukla. 
 
Ostrava začátkem října hostila International Para Hockey Cup 2023. 
Nejprestižnější parahokejový turnaj světa během pěti hracích dnů nabídl 10 
zápasů čtveřice týmů. Česká reprezentace poměřila síly s reprezentacemi 
USA, Kanady a světovým výběrem IPH a získala bronzové medaile. 
 



 

 

Paravolejbalová reprezentace sehrála přátelské utkání s týmem nadace 
Srdce nad sítí. Ten tvořili bývalí čeští reprezentanti Lébl, Pakosta nebo Štokr. 
Hvězdy volejbalu si tak na vlastní kůži vyzkoušeli odlišnost a náročnost 
paravolejbalu sedících.  
 

 
 
Početná výprava českých parasportovců vyrazila začátkem prosince na 
World Abilitysport Games do Thajska. V městě Nakhon Ratčasima hájilo 
české národní barvy na Světových hrách celkem 17 závodníků a závodnic – v 
atletice, v badmintonu, v plavání a také ve snookeru. Díky zisku 30 medailí 
obsadilo Česko osmé místo v konečném pořadí zúčastněných národů. 
 

           



 

 

4. Komunikace a marketing 

Paralympijská výzva dál pořádala Sportovní dny na základních školách se 
speciálními vzdělávacími potřebami. V říjnu proběhla zastávka na základní 
škole pro zrakově postižené v Plzni, v listopadu na školách v Dobříši a v 
Českém Krumlově. Reportáž z poslední zastávky byla k vidění v prosincovém 
vydání Paralympijského magazínu na ČT sport. 

 

Díky projektu ParaHrátky hledá Český paralympijský výbor budoucí 
paralympioniky i mezi dětmi. Za podpory společnosti Allianz se projekt na 
podzim uskutečnil na základních školách v pražských Kunraticích, Benešově 
či Hradci Králové. 

     

Ve spolupráci se společností Sazka pracoval Český paralympijský výbor na 
představení a popularizaci projektu PARA(RE)START. Ten má zvýšit 
povědomí o možnostech sportování handicapovaných osob a 
prostřednictvím sportu jim pomoci vyrovnat se s těžkým životním obdobím. 



 

 

Zároveň se jedná o první systematický projekt na vyhledávání budoucích 
paralympijských sportovců. 

Český paralympijský výbor se prostřednictvím ambasadorů ČPV Tomáše 
Peška a Venduly Duškové zapojil do propagace bezbariérového Signal 
Festivalu 2023, který probíhal v Praze ve dnech od 12. do 15. října. Během 
festivalu byla spuštěna výzva mobilní aplikace EPP - Pomáhej pohybem 
Nadace ČEZ na podporu českých parasportovců směrem k účasti na 
nadcházející paralympiádě v Paříži. 

Od října 2023 probíhala jednání a následné přípravy a administrace 
partnerství se společností Billa, která od ledna vstupuje na pozici 
generálního partnera. 20. listopadu proběhlo oficiální oznámení partnerství, 
společně s ČOV. 

Dále probíhala finalizace smlouvy a administrativního procesu s Lesy ČR, 
které od ledna vstupují na pozici oficiálního partnera a spojí se s projektem 
ParaHrátky. 

V neposlední řadě marketingové oddělení pracovalo na přípravách lokální 
kampaně Top sponzora Procter and Gamble, která bude probíhat v únoru 
2024. O kampani budou členové informováni prostřednictvím oficiálního 
newsletteru. 

S vlajkou na hrudi pojedou čeští sportovci do Paříže. K odhalení volnočasové 
kolekce pro olympijské i paralympijské hry došlo koncem listopadu. Do 
přípravy kolekce se poprvé aktivně zapojili i paralympionici, i když společné 
oblečení nosili již v minulosti. 

    

 



 

 

Od listopadu 2023 nastoupil do marketingového týmu Petr Humpl na 
pozici marketingového manažera a společně s kolegyní Annou Rytinovou 
má v rámci své agendy na starost partnery ČPV a další marketingové 
zabezpečení projektů.  
 
V průběhu prosince byly zahájeny přípravy podkladů pro výstavu ke 30 
letům výročí ČPV. 
 

Oddělení komunikace začalo spolupracovat s digitální agenturou Taste. Ta 
bude mít na starosti provedení kompletního auditu sociálních sítí Českého 
paralympijského týmu a nastavení optimalizované komunikační strategie 
směrem k sledujícím a odběratelům. 

Český paralympijský výbor se s pověřením Výkonného výboru rozhodl 
změnit nastavení komunikace, která bude nově zajišťována externě z 
více zdrojů, přičemž sekretariát ČPV ji bude koordinovat. Ke změně vedly jak 
ekonomické důvody, tak i vize zlepšení komunikace celého parasportovního 
hnutí. V souvislosti s výše popsanou změnou se ČPV dohodl na ukončení 
spolupráce s ředitelkou komunikace Veronikou Mackovou. 


